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Jelen vannak. Kárpáti-Kelemen Katalin, Jess Kinga, Tótváradi-Nagy Bence, Bagyinszki Beáta, dr. 
Bánhidi Péter, Szűcsné Zomborka Márta

Meghívottként vett részt az ülésen: Inotay Gergely Ábel alpolgármester, Rozmaring Sándor 
alpolgármester, dr. Bartók-Palotai Hajnalka Jogi Osztály vezető, dr. Csanádi Balázs jogi referens, 
Hegyvári Ágnes Szociális Iroda vez., Belencsák Ágnes GH vezető, Laczi Sarolta ügyvezető

Kárpáti-Kelemen Katalin. Tisztelettel köszöntök minden jelenlévőt a mai Emberi Kapcsolatok 
Bizottságának ülésén. Megállapítom, hogy a bizottság 6 fővel határozatképes, 14 darab napirendi 
pontunk van. Előre szeremém jelezni, hogy az Egyebek napirendi ponthoz mindenkinek megadom 
a hozzászólás jogát. Ugye az lesz majd a 9. napirendi pont. Jegyzőkönyv aláírására fel szeretném 
kérni Jess Kinga képviselő asszonyt. Elvállalja? Köszönöm szépen. Képviselő asszony elvállalta. A 
napirendi pontokkal kapcsolatban szeremém megkérdezni, hogy van-e észrevételük, javaslamk, ha 
nem, akkor szavazásra bocsátom a napirendi pontoknak az elfogadását. Nem látom, hogy érkezett 
volna észrevétel, akkor szavazzunk a napirendi pontok elfogadásáról. 
A szavazás eredménye: 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva.

NAPIRÉND

1) MIMK 2025. nyári zárva tartása
2) Vác Város Önkormányzat által az Optofit SE kosárlabda szakosztály részére 2024. évben 

nyújtott támogatás szakmai és pénzügyi beszámolója
3) Vác I. számú háziorvosi körzet rendelő ügyében
4) Gyermekeiket egyedül nevelő szülők nyári gyermekkedvezmény ügye
5) Beszámoló a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 2024. évi ellátásáról
6) Rendeletmódosítás — a 11/2021. (11.18.) a személyes gondoskodást nyújtó szociális és 

gyermekjóléti ellátások igénybevételéről és a fizetendő térítési díjakról
7) Egészségügyi Primer prevenciós pályázatok
8) Egészségügyi Alapellátási Fejlesztési Pályázat — beérkezett pályázatok
9) Egyebek

ZÁRT

10) Közszolgáltatási díjkedvezmény
11) Vác Város Egészségügyéért kitüntető cím odaítélése
12) „Váci Katedra” kitüntető cím odaítélése
13) „Vác Város Tehetséggondozásáért” kitüntető cím odaítélése
14) „Vác Város Oktatását Segítő Munkáért” kitüntető cím odaítélése
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7. napirendi pont: MIMK Kft. 2025. évi nyári zárvatartása

Kárpáti-Kelemen Katalin: Szeretném kérdezni, hogy van-e valakinek ezzel kapcsolatban 
észrevétele. Amennyiben nincs, én úgy látom, hogy nincs, akkor szeretném akkor szavazásra 
bocsátani ezt a napirendi pontot. Kérem, hogy szavazzunk. 
A szavazás eredménye: 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva.

47/2025. (V.12. ) sz. Emberi Kapcsolatok Bizottsága határozata

Vác Város Önkormányzat Képviselő-testület Emberi Kapcsolatok Bizottsága úgy dönt, hogy a 
Madách Imre Művelődési, Kulturális és Szolgáltató Nonprofit Kft. kezdeményezését elfogadja a 
nyári zárva tartásával kapcsolatban 2025. július, 28-tól, augusztus 10-ig.

Ida táridó': azonnal 
Feleló's: ügyvezető

Nagyon szépen köszönöm igazgató asszonynak a jelenlétét, és akkor az augusztusi 2. hétben jó 
pihenést kívánok Önöknek, addig is pedig folytassák a munkát és jó munkát kívánunk a következő 
programokhoz. Köszönjük szépen.

2. napirendi pont: A? Optoft SE Kosárlabda Szakosztály részére 2024, évben nyöltött támogatás
szakmai és pénzügyi beszámolója

Kárpáti-Kelemen Katalin. A beszámoló, ugye 150.000 forintról volt szó. Szeretném kérdezni, 
hogy van-c valakinek észrevétele ezzel kapcsolatban? Amennyiben nincs, úgy szavazásra bocsátom. 
Kérem, hogy szavazzunk. 
A szavazás eredménye: 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva.

48/2025. (V.12.) sz. Emberi Kapcsolatok Bizottsága határozata

Vác Város Önkormányzat Képviselő-testületének Emberi Kapcsolatok Bizottsága elfogadásra 
javasolja a Képviselő-testületnek a Vác Város Önkormányzat által 2024. évben támogatott 
szervezet szakmai és pénzügyi beszámolóját.

Optofit SE Kosárlabda Szakosztály

Határidó': 2025. május 21. KT ülés
Feleló's: Pénzügyi- és Adó Osztály vez-

palánkok vásárlása 150 000 Ft

5. napirendi pont: Vác I, számú háziorvosi körzet rendelő ügyében

Kárpáti-Kelemen Katalin: Az előterjesztéssel kapcsolatban van-e 
kérdése?

valakinek észrevétele és
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Inotay Gergely. Tisztelt elnök asszony, tisztelt bizottság! Mindenképpen a támogatásomról 
szeretném biztosítani, tehát támogatást szeretném kérni a bizottságtól az új háziorvosi rendelő 
kialakítása ügyében. Egy teljesen új, éppen erre a célra átalakított rendelőről beszélünk, ami 
területileg is az illetékes helyen, a Pap Béla utcában kerülne kialakításra. 60 nappal vállalta a 
vállalkozó, hogy rendelő minőségűre készíti. Ismerve a jelenlegi szerződési helyzetünket, azt 
gondolom, hogy nemcsak árban, hanem minőségben is olyan rendelőt kapnánk, ami méltó az 1-es 
körzet gondozottjai, ellátottjai számára, vagy méltóbb lesz környezetben. És még egyet, hogy a 
korábban meghozott döntésünket, hogy egy új, a rendszerbe most belépő háziorvos tekintetében 
történt megbízás a korábbiakban, azt gondolom, hogy itt a DMRV területén a DMRV-vei kötött 
szerződésünk miatt is egy picikét neccesebb lenne az ellátás, hiszen ezúttal el fog válni egymástól 
az üzemorvosi, és háziorvosi feladat, magyarán ott egy rendelőben 2 orvos szolgálna a továbbiakban 
szeptember 1-től, ezt így ki tudjuk váltani, kezdeményezzük a DMRV felé a szerződésünk 
módosítását és még egyszer mondom, körülbelül havonta mintegy 50.000 forinttal egyébként 
jobban is járunk, ha a jelenlegi bérleti díjakat vesszük figyelembe. Nyilván nem tudjuk még, hogy a 
DMRV mennyit fog a módosított szerződésért kérni, ahogy a fogorvost, ugye ott biztosítjuk 
továbbra is a 8-as körzetet, de úgy tűnik, hogy jelenleg anyagilag is jobban járunk ezzel a bartellel, 
úgyhogy mindenképpen kérem a támogatását a bizottságnak. Köszönöm szépen.

Káípáti-Kelemen Katalin. Köszönöm szépen. Van-e a bizottságnak kérdése? Jó? Nincs. 
Köszönöm szépen. Akkor én ezt szavazásra bocsátom. Akkor ezt a napirendi pontot kérem, hogy 
szavazzunk.
A szavazás eredménye: 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva.

Itt 3 határozati javaslat van. Ugye az egyik, hogy javasoljuk a testületnek, a körzet rendelőjének a 
szeptember 1-től a Pap Béla utca 10-es számú alatti ingatlant fogja kijelölni. A 2-es számú határozati 
javaslata. A bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a mellékletben megküldött árajánlatot 
fogadja el. Ezzel egyidejűleg kérje fel a bérbeadót, hogy a rendelő kialakításáról gondoskodjon, és 
felhatalmazza a polgármestert a háziorvosi rendelő ügyében készített bérleti szerződés és annak 
esetleges technikai módosítása aláírására. 3. számú határozati javaslatunk, Emberi Kapcsolatok 
Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek; • hogy Vác város önkormányzata és a DMRV Zrt. 
között fennálló hatályos bérleti szerződés módosítására a polgármester tegye meg a szükséges 
lépéseket és fölhatalmazza a polgármestert a módosított bérleti szerződés és annak technikai 
módosításának aláírására. Köszönöm szépen.

Inotay Gergely. Köszönöm szépen. Csak szeretnék érdeklődni, hogy akkor most, ha egyben 
szavaztunk a 3. határozati javaslatról, tehát akkor lezajlott és rendben a szavazás, akkor a 3 
határozatot egyben fogadta el a bizottság.

Kárpáti-Kelemen Katalin. Kérdezem én is, kérdezem osztályvezető asszonyt, mert ezt egybe 
szavaztuk, hogy külön-külön szavazzunk. Rendben, rendben. Én ezt a kalap alá vettem.

Inotay Gergely: ]ó. akkor ez azt jelent, hogy akkor az egyes javaslatot fogadta el most a bizottság 
és akkor a 2-es és 3-as van még hátra. Jó, köszönöm.

Kárpáti-Kelemen Katalin. Jó, akkor még egyszer, tehát a 2-es határozati javaslat, arról fogunk 
most szavazni. Tehát akkor a megküldött árajánlatot fogadjuk el és kérjük fel a bérbeadót, hogy a 
rendelő a Vác Pap Béla utca 10. kialakításáról gondoskodjon, továbbá hatalmazza fel a 
polgármestert a háziorvosi rendelő ügyében elkészített bérleti szerződés és annak esetleges 
technikai módosítási aláírására. Kérem, hogy szavazzunk erről a határozati javaslatról. 
A szavazás eredménye: 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva.
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Köszönöm szépen. És ugyanehhez a napirendi ponthoz van még egy 3-as számú határozati javaslat, 
miszerint a Vác Városi Önkormányzat Emberi Kapcsolatok Bizottsága javasolja a Képviselő
testületnek, hogy Vác város önkormányzata és a DMRV Zrt. között fennálló jelenleg hatályos 
bérleti szerződés módosítására a polgármester tegye meg a szükséges lépéseket, továbbá hatalmazza 
fel a polgármestert a módosított bérleti szerződés és annak esetleges technikai módosításai 
aláírására. Kérem, hogy szavazzunk. 
A szavazás eredménye: 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva.

49/2025. (V.12.) sz. Emberi Kapcsolatok Bizottsága határozata

1 Vác Város Önkormányzat Képviselő-testületének Emberi Kapcsolatok Bizottsága javasolja, hogy 
a Képviselő-testület az 1. számú háziorvosi körzet rendelőjének 2025. szeptember 1-től a 2600 Vác, 
Pap Béla utca 10. szám alatti ingatlant jelölje ki.

2 .Vác Város Önkormányzat Képviselő-testületének Emberi Kapcsolatok Bizottsága javasolja a 
Képviselő-testületnek, hogy a mellékelten megküldött árajánlatot fogadja el, ezzel egyidejűleg kérje 
fel a bérbeadót (Szvitek István), hogy a rendelő (2600 Vác, Pap Béla utca 10.) kialakításáról 
gondoskodjon, továbbá hatalmazza fel a polgármestert a háziorvosi rendelő ügyében elkészített 
bérleti szerződés és annak esetleges technikai módosításai aláírására.

3 .Vác Város Önkormányzat Képviselő-testületének Emberi Kapcsolatok Bizottsága javasolja a 
Képviselő-testületnek, hogy a Vác Város Önkormányzat és a DMRV Zrt (székhely: 2600 Vác, 
Kodály Zoltán út 3. — bérbeadó) között fennálló jelenleg hatályos bérleti szerződés módosítására a 
polgármester tegye meg a szükséges lépéseket, továbbá hatalmazza fel a polgármestert a módosított 
bérleti szerződés és annak esetleges technikai módosításai aláírására.

Határidó': 2029. május 21. KT ülés
Felelős: Igazgatási és Szociális Osztály ov.

4. napirendi pont: Gyermekeiket egyedül nevelő szülők nyári gyermekkedvezmény ügye

Kárpáti-Kelemen Katalin-. Kérdezném a bizottság tagjait, hogy van-e ezzel kapcsolatban bárkinek 
kérdése? Ugye itt arról van szó, hogy biztosítva van 50 százalékos gyermekkedvezmény július 1. és 
auguszms 31. időszakra, ez 50 alkalomról szól, jaj bocsánat, 50 százalék és 10 alkalomról szól. 
Elnézést kérek, így van. Kérdezem, hogy bárkinek észrevétele köszönöm, akkor szavazásra 
bocsátom ezt a napirendi pontot. Kérem, hogy szavazzunk. 
A szavazás eredménye: 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva.

50/2025. (V.12. ) sz. Emberi Kapcsolatok Bizottsága határozata

Vác Város Önkormányzat Képviselő-testületének Emberi Kapcsolatok Bizottsága javasolja a 
Képviselő-testületnek, hogy támogassa a 2025. július 01-től 2025. auguszms 31-ig terjedő időszakra 
10 alkalommal, 50%-os kedvezmény nyújtását a váci lakóhellyel vagy tartózkodási hellyel 
rendelkező kiskorú gyermekét/gyermekeit egyedül nevelő szülők és kiskorú gyermekeik részére a 
Váci Sport Közhasznú Nonprofit Kft. saját szervezésű (Vác Város Sportcsarnoka, Vác Városi 
Sportstadion, Vác Városi Strand és Uszoda), valamint a Madách Imre Nonprofit Kft. saját 
szervezésű rendezvényein. <
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Határidő: 2025. május 21. KT ülés
Felelős: Igazgatási és Szociális Osztály ov.

Elfogadtuk, hogy az Emberi Kapcsolatok Bizottsága javasolja a testületnek, hogy támogassa július 
1. és augusztus 31-ig terjedő időszakra 10 alkalommal 50 százalékos kedvezmény nyújtását a váci 
lakhellyel, tartózkodási hellyel rendelkező kiskorú gyermekét, gyermekét egyedül nevelő szülők és 
kiskorú gyermekek részére a Váci Sport Közhasznú Nonprofit Kft. saját szervezésű, valamint a 
Madách Imre Nonprofit Kft. saját szervezésű rendezvényein. Köszönöm szépen.

5. napirendi pont: Beszámoló a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 2024. évi ellátásáról

Kárpáti-Kelemen Katalin: Szeretném megköszönni az előterjesztőknek is ezt a terjedelmes 
anyagot, ez egy 90 oldalas anyag, nem tudom, aki megolvasta, azért látta a változásokat, hogy 
hogyan és miként alakult az elmúlt időszakhoz képest. Nekem különösebb észrevételem én most 
nem teszek, bárkinek van, azt kérem tegye meg. Köszönöm szépen a beszámolót. Úgy látom, hogy 
nincs észrevétel. Akkor szavazásra bocsátom a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 2024-ig 
ellátásáról szóló beszámolót. Kérem a bizottságot, hogy szavazzunk. 
A szavazás eredménye: 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva.

51/2025. (V.12. ) sz. Emberi Kapcsolatok Bizottsága határozata

Vác Város Önkormányzat Képviselő-testületének Emberi Kapcsolatok Bizottsága megtárgyalta a 
„A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 2024- évi ellátásáról” szóló beszámolót és javasolja 
a Képviselő-testülemek elfogadásra.

Határidő: 2025. május 21. KT ülés
Felelős: Igazgatási és Szociális Osztály ov.

6. napirendi pont: A szegélyes gondoskodást nyújtó szociális és gyermekjóléti ellátások igénybevételéről és a 
fizetendő térítési dijakról szóló 11 /2021. (11.18. )

Kárpáti-Kelemen Katalin:. Mindenki láthatta, itt emelésről van szó, 10 %-os, a korábbi 
rendeletben úgy volt, hogy ugye a teljes támogatásáról lett biztosítva a 3 és 18 év közötti 
ellátottaknak, most 90 % van a támogatásra, tehát minimális emelésről van szó, illetve beépül a 
rendeletbe egy külön paragrafus, külön rendelkezés, ez egy egyszeri hozzájárulási díj. A 
fürdőszobával rendelkező szobába történő elhelyezés esetén az ellátott egyszeri hozzájárulási díjat 
fizet meg, melynek összege a szociális vetítési alap 16-szorosa. Kérdezem, hogy van-e valakinek 
észrevétele ezzel az előterjesztéssel kapcsolatban? Nekem majd lenne.

Inotay Gergely. Köszönöm szépen a szót. Mindig nagyon nehéz szívvel mond az ember igent 
akkor és arra, amikor emelést próbál meg <érvényesíteni. Én egy picikét a viszonyszámokat 
szeremém ismertemi és ez esetben elmondani, hogy egyrészt ez az évben az utolsó 2. emelési 
lehetőségünk. Aki emlékszik rá, novemberben már egyszer ez a bizottság döntött 10%-os 
emelésről, amelyet végül némi taktikai játszmát követően, de 10 százalékban helybenhagyott a



6

testület, és akkor azt január 1-től tudtuk bevezetni, és most egy újabb erősebben fogó 10, bő 10%- 
os emelést láthatnak a sorok között. Én azt a viszonyszámot szeretném mondani, és a Burgundia 
Otthonra vetítve mondanám, hiszen a legnagyobb bevételi tömbünk, amit ez az emelés most jelent, 
az az idősotthoni állandó elhelyezést biztosító 3 intézmény tekintetében betervezett emelés. Itt 
5.500 forint volt a napidíj a tavalyi esztendőben, 13.175 forintos önköltségi kimutatás mellett ez 
egy szűk; 42 %’Os önköltségi térítési arányt jelent, magyarán a bekerülési költség 42 %-át szedjük 
be. Ezen az arányon, ha nem változtatunk,, akkor nagyjából kerekítve és figyelembe véve a 3 
intézményegységünk picit különböző korábbi árait, most egységesítve, számológép segítségével 
született meg. Az idei évben ugyanis az eddigi 3 hónap alapján számított önköltségi árunk 16.408 
forint jelentősen emelkedik, ami vélhetően nyilván a vetített munkaerőköltséget, munkaerő díjat, 
illetve a nagyon is jelentős élelmiszerár-emelés inflációnak a realizálását látom benne megjelenni. 
Ha ehhez vetítem vissza ezt a 42 %-ot, akkor ott és ezen az áron indokolt, hogy a százalékos 
támogatás mértéke ne csökkenjen. Ezzel az árral indexálni és ezzel az árral nagyjából belőni a térítési 
díjat. Ez egyébként azt jelenti a mostani esetben, hogy valóban egy jó 20.000 forinttal, 25.000 
forinttal erősebb lesz a havidíj megtérítése, ami bizony komoly fejtörést okoz. Az idősotthon 
körülbelül 120-130 gondozottjából, ha jól tudom, de helyettes asszonyra nézek, hogy 8 olyan 
ellátottunk van, aki esetében személyi térítési díjat Számítunk. Az ő díjtételük nem fog változni, a 
többi esetben viszont hozzátartozói nyilatkozat áll rendelkezésünkre, hogy ezeket az emeléseket ők 
vállalják, vagy elfogadják, illetve a térítési díjat vállalják. De ha jól mdom, akkor szokásjog szerint 
meg szoktuk őket kérdezni minden esztendőben, viszont úgy mdom, hogy utánajártunk, hogy ezt 
egyébként nem kötelességünk megtenni, hanem egyszerre a belépéskor kell nyilatkoztatni őket, 
ezen majd el kell gondolkodnunk, tehát ez alapjában véve az emelés. Én még annyit hozzátennék, 
hogy hasonló fenntartási konstrukcióban lévő tőlünk 20 kilométerre lévő Veresegyháza 8.400 
forintos napidíjat szedett még a tavalyi évben és mindenkitől szed a prémium szolgáltatásokért 
lényegesen erősebb és jelentősebb egyszeri belépési díjat, ott 1.319.000 forint az alapbelépési díj, és 
az egyágyas apartman szerű szobákra pedig 2.048.000 forint egyszeri belépési díjat szed. Bocsánat, 
akkor nyomok még egyszer gombot. Köszönöm, tehát gyors leszek. Most már ezeket a díjakat mi 
mérjük és összesen ha jól mdom, jelenleg 3 szobára mdjuk azért ezt az egyszeri belépési díjat 
érvényesíteni. És azt is fontos mdni a szociális törvény értelmében, hogy ez 3 év alatt lesz teljes 
egészében a mi összegünk, 3 évig visszatérítési kötelezettségünk van arányosan. Én azt gondolom, 
hogy ezt be kell ahhoz vállalnunk, hogy egy picikét erősebbek legyünk, és azt, hogy ezt az összeget 
majd 3 év múlva fejlesztési célokra tegyük el, ez egy szabadon felhasználható plusz lenne. Nyilván 
el kell gondolkodni, hogy hogy mdunk egy picit fejlődni, adott esetben ugye az egyágyas szobákra 
is, ez a jövő útja, ezt most kipróbálnánk, ez egy Pilot program, elindulnánk ezzel a történettel, és 
akkor ezzel az idősotthon részét igazából le is zártam. Egyet szeremék még mondani, a Tabán utcai 
Fejlesztő Napköziotthonban eddig 100 százalékos támogatást élveztek azok, akik váci lakcímmel 
rendelkeztek, magyarán nem kaptak egyáltalán csekket. Itt megint csak azt mdom mondani, hogy 
ha a testület majd elfogadja ezt a díjemelést, illetve díjbevezetés mlajdonképpen, akkor egy nagyon 
jelentős önköltség mellett, egy nagyon jelentős napi térítési díjnak a 10%-os beszedését tartjuk 
indokoltnak, mindezt azért, mert összességében a szociális ellátórendszer nagyon sok beletett 
önkormányzati forrást igényel, ezt ezzel mdnánk egy picikét csökkenteni. Jelenleg a kassza olyan 
szegény, hogy azt gondolom, hogy ha a működést nem is látom veszélyben, de azt biztosan 
mondhatom, hogy minden forintra szükség van ahhoz, hogy biztosan mdjunk minden 
ellátórendszérünket üzemeltetni. Itt nagyon szívesen vállalom annak a terhét és ezt itt most 
jegyzőkönyvnek és bizottságnak is mondom, hogy ha és amennyiben a testület jövő héten amellett 
dönt, hogy érvényesíti ezt az egyébként, akkor azt mondom, utolsó szó, köszönöm. 2 mondat már 
csak. Tehát amennyiben amellett döntünk, hogy ezt a'terhet ilyen részben áthárítjuk a gyermekek 
szüleire, akkor mindenképpen nekik kell egy szülői értekezletet tartani. Én nagyon szívesen ezt 
megszervezem és részt veszek rajta, és megpróbáljuk velük elfogadtatni, hogy egy nagyon pici részt 
megpróbálunk átadni a mi terheinkből, hogy együtt vigyük ezt a terhet tovább. Ez körülbelül az ő 
esetükben is egy napi 1.000-1.100 forintot jelent majd, tehát nem kevés. Itt arról beszélünk, hogy



7

egy 22 napos hónapban olyan 24.000 forintos számlát fog az intézmény kiállítani az eddigi 0-hoz 
képest, tehát mindenképpen ez is megfontolás tárgyát képezi. Én ezzel itt a bizottságot arra kérem, 
hogy mi intézményi szinten kevesebbet kelljen ledelegálnunk, vagy átadnunk, vagy kipótolnunk a 
Kenéz intézmény kasszájába, hogy akkor támogassák ezeket a bevételnövelő döntéseket, még ha 
nehéz szívvel is. Köszönöm szépen.

Kárpáti-Kelemen Katalin. Köszönöm szépen. Kérdezem, hogy valakinek ezzel kapcsolatban 
észrevétele? Én ezzel a bevezetendő egyszeri hozzájárulási díj, ez a 456.000 forint, hogy akkor 3 
ilyen szobánk van, ezek most igénybe vannak véve ezek a szobák. Ezt szeretném megkérdezni és 
azt szeretném megkérdezni, hogy ha ez a rendelet elfogadásra kerül és hatályba lép, akkor van-e 
valami átmeneti időszak, vagy akkor azonnal, akik ezt igénybe veszik, már jelenleg is be kell fizetni 
ezt a díjat. Mi hogyan kell befizetni, egy összegben, mi a határidő, vagy ennek van-e valami 
gyakorlata, mi a terv? Erre kérek szépen még választ alpolgármester úr, ha megtenné. Köszönöm 
szépen

Inotay Gergely. Jó, köszönöm szépen a szót. Nyilván a jelenleg lakott szobákat ez nem érinti, ez 
az új jogviszony létesítésekor megfizetendő összeg, ez általában egyösszegű befizetés szokott lenni, 
gyakorlat szerint én úgy gondolom, hogy igen, viszont ez esetben mindenki el tudja dönteni, hogy 
ezt a plusz prémium szolgáltatást, hiszen ezt tudjuk igazándiból kínálni, hogy ezt vállalja-e, igényli- 
e, ez esetben megfizeti az egyszeri összeget. Amennyiben nem, az ellátásra akkor is jogosult lesz, 
csak feltehetőleg 1, 2, vagy 3 ágyas szobában, aszerint, hogy éppen az ő ápolási gondozási 
szükséglete mit indokol. Tehát tulajdonképpen mivel, ha jól tudom, most mind a 3 szoba lakott, 
azt hiszem, nem 2, csak 2, akkor 1 szoba tekintetében megint csak azt mondom, ez egy 
próbaprogram, elindítjuk, megnézzük, hogy van-e erre igény, ha és amennyiben a testület jövő 
héten ezt megszavazza. Köszönöm szépen.

Kárpáti-Kelemen Katalin-. Köszönöm szépen. A bizottságot kérdezem, hogy van-e bárkinek ezzel 
kapcsolatban észrevétele? Úgy látom nincs. Akkor szavazásra bocsátom ezt a napirendi pontot. 
Kérem, hogy szavazzunk. 
A szavazás eredménye: 5 igen, 0 nem, 1 tartózkodás mellett elfogadva.

52/2025. (V.12. ) sz. Emberi Kapcsolatok Bizottsága határozata

Vác Város Önkormányzat Képviselő-testületének Emberi Kapcsolatok Bizottsága javasolja a 
Képviselő-testületnek a személyes gondoskodást nyújtó szociális és gyermekjóléti ellátások 
igénybevételéről és a fizetendő térítési díjakról szóló 11/2021. (11.18.) sz. rendelet változtatásainak 
elfogadását.

Ida táridő: 2025. május 21. KT ülés
Felelős: Polgármester, Igazgatási és Szociális Osztály ov.

Elfogadtuk, így a határozati javaslat, ami a testület elé- fog menni, az a határozati javaslat. Az Emberi 
Kapcsolatok Bizottsága javasolja a Képviselő-testülemek, hogy a személyes gondoskodást nyújtó 
szociális és gyermekjóléti ellátások igénybevételéről és a fizetendő térítési díjakról szóló 11/2021. 
(11.18.) számú rendelet változásainak az elfogadását. Köszönöm szépen.
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7. napirendi pont: Egészségügyi primer prevenciós pályázat

Kárpáti-Kelemen Katalin. Szeretném először, kérdezni, hogy van-e bárkinek észrevétele? Itt az 
történt, hogy hát nem érkezett pályázó, ezért itt beszélgettünk itt a lányokkal, hogy hát 
megpróbáljuk még egyszer ezt a pályázatot kiírni, hiszen ezzel az év végén el kellene számolnunk, 
úgyhogy én arra szeremém kérni a tisztelt bizottságot, hogy a korábban kiírt pályázatot változatlan 
tartalommal, hogy akkor újból próbáljuk meg megfuttami és pályáztatni. Ezt szeretném akkor a 
bizottság támogatását is.

Inotay Gergely. Köszönöm szépen a szót. Alapvetően már volt erre példa, hogyha emlékeznek a 
tisztelt jelenlévők, vagy aki már bizottsági tag volt, hogy nem nyújtottak be pályázatot szervezetek 
és ezért megismételt kiírás után lett pályázónk. Ennél most egy picikét összetettebb a helyzet és 
picit nehezebb. Az az igazság, hogy ez egy önként, vállalt feladatunk, hogy ezzel a keretösszeggel 
támogatjuk a különböző prevenciós tevékenységeket, és nagyjából egészében remek táborokat 
szerveztek a korábbiakban, illetve különböző egészségügyi prevenciós előadások és egyéb 
tevékenységek helyi vagy Balaton-parti meg valami kihelyezett helyszínen, más táborhelyszíneken, 
gyerektáborok formájában valósultak meg. Most viszont én azt szeretném jelezni és mondani úgy 
az elnök asszonynak, a bizottságnak, hogy vannak válságos területeink a szociális 
ellátórendszerünkön belül, ez pedig a köztemetések rendszere, ahol gyakorlatilag a kassza teljesen 
kiürült. Ha jól tudom, talán egy köztemetésnyi pénzünk van még, azt nem tudom az irodavezető 
asszonyra nézek, hogy jött-e már arra is igény esetleg, tehát van-e még, ahol elbírálás alatt áll. 
Magyarán ez azt jelenti kedves bizottság, hogy a szociális rendszeren belül a pénzügy nem lát más 
forrást arra, hogy áthelyezzen összeget egy olyan feladatra, ami viszont kötelező feladatunk. Tehát 
akik köztemetéssel fordulnak hozzánk, azokat az elhunytakat el kell temetnünk, és utána az osztály 
vizsgálja meg annak a lehetőségét, hogy ki az, ahol mégiscsak elérhető, és adott esetben 
részletfizetéssel, egyebekkel részben vagy egészben behajtható a temetés költsége. De most ott 
tarmnk, hogy holnaptól vélhetően nem tudunk pénz híján több szociális köztemetésről rendelkezni, 
márpedig ez feladatunk. És azt kell mondanom, hogy ennek a hátterében lévő jelenség, hogy sok a 
nagyon erősen elszegényedett és magára maradt idős, ahol nincs más eset, hogy el kell őket 
temetnünk. En ezért azt szeretném javasolni, hogy és akkor ez egy módosító lenne a részemről, 
hogy úgy fogalmazzuk meg ezt a határozati javaslatot, hogy az ismételten meghirdeti, kikerülne a 
szövegből és az menne a helyére, hogy nem hirdeti meg a már megtárgyaltfeltételekkel és mellékletekkel, és 
egy kiegészítő mondatot tennék hozzá, hanem a teljes rendelkezésre álló összeget a Szociális Iroda 
költségvetésében a köztemetés sorra helyezi át. Ez nem tudom, hogy így jó-e vagy hogy felkéri a Testületet, 
vagy a polgármestert, igen, jó, tehát akkor fogalmazzunk úgy, hogy javaslatot tesz a Képviselő-testület 
felé, Vác Város Önkormányzót Képviselő-testülete  felé, hogy a köztemetés sorra helyezze át az összeget- Ez azt is 
jelenti, gondolom, ez már a határozati javaslaton kívül van, hogy ez esetben ez a sor meg fog szűnni, 
ha nem tévedek, ha a bizottság elfogadja és testületen is átmegy. Jó, köszönöm szépen. Nem tudom, 
hogy így jó-e, a jegyzői Kabinet felé nézek, hogy így rendben van-e a javaslat módosítója.

Kárpáti-Kelemen Katalin. Mielőtt még akkor itt a javaslatmódosításnál én egy gyors kérdést 
szeretnék kérdezni alpolgármester úr, már gyakorlati tapasztalata van, hogy amikor nem került el, 
tehát amikor nem volt sikeres a pályázat, tehát egyszer volt ilyen, és másodjára meg sikeres volt, ez 
így a teljes összeget így fel tudja emészteni ez a pályázat, tehát nem tudom, hogy tehát az egész 
összeget, vagy van-e arra lehetőség, hogy megosszuk itt a köztemetés.

Inotay Gergely. Én azt gondolom, bár nem online, akkor nyomtam, vagy nem, nem interaktív, 
hogy ez esetben erre a teljes összegre szükség lesz a köztemetéseiméi, hiszen nagyjából ez a kassza 
fele, ami már most májusra elfogyott. Tehát ha az időarányos teljesítést nézem, és akkor még ebben 
nincs benne az, amikor az őszi, téli időszakban egy picikét emelkedni is szokott az elhalálozások 
száma, hogy ott mindig egy kicsit, ha nem is exponenciálisan, de emelkedő számot mutatnak a
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köztemetés kérések. Tehát én azt gondolom, hogy a teljes összegre szükség lesz, amikor korábban 
másodszor kiírtuk. Nyilván ennek volt egy szokásrendje, hogy a teljes összeget igényelték egyébként 
általában azok a táboroztatok, akik erre jelentkeztek, és aztán ezzel el is számoltak. Itt is ugye tói
ig bizonyos részt tudtunk támogami, nem a teljes költségvetési, de egy-egy ilyen egészségügyi 
táborozásnak én most azt gondolom, hogy fontosabb feladatunk van és kötelező feladatunk van, 
amiről egész egyszerűen elfogytunk. És még egyszer mondom, Igazgatási osztályvezető asszony aki 
most nincs itt, mert betegállományban van, innen is jobbulást kívánok neki. Azt beszéltük, hogy a 
pénzügy nem lát máshonnan forrást ennek a kiegészítésére. Köszönöm szépen.

Kárpáti-Kelemen Katalin-. Köszönöm szépen. Igen,, engem is most ez az új információ váratlanul 
ért.

Dr. Bánhidi Péter: Köszönöm elnök asszony. Én próbálom fölfogni azt, hogy május 12.-én itt 
tartunk, hogy a költségvetésünk ilyen, ezt majd megpróbálom fölfogni, és nyilván el kell fogadni, 
mert ezek tények. Ugyanakkor azt szeretném kérni, a következő napirendnél is szót fogok kérni, és 
ott elmondok néhány dolgot az egészségügyi helyzettel kapcsolatban. Vissza ehhez a napirendi 
ponthoz.. Ennek a primer prevenciós pályázati rendszernek nagyon megvan a feladata és a szerepe 
abban, hogy az egészségügy működni tudjon és valamelyest az egyelőre romló helyzetet legalább 
szinten tartsuk vagy javítsuk. Tehát azt szeretném kérni, itt elhangzott, hogy megszűnik a, azt 
szeretném kérni, hogy a pályázati, mint rendszer ne szűnjön meg, a következő költségvetésben ez 
újra kerüljön tervezésbe és jövőre kerüljön kiírásra. Az, hogy most ebben a költségvetésben 
megszűnik ez a sor, ez talán már csak adminisztratív kérdés. Ennyi a kérésem, jövőre megint 
számolhassunk ezzel a pályázattal és én már most kérek mindenkit, hogy vesse be a személyes 
ismeretségeit, én mindenképpen meg fogom tenni, hogy ugyanazok a már jól bevált szereplők 
nyújtsanak be pályázatot és nyilván legyenek újak is. És bocsánat, nem is tudom, mit hozott föl 
alpolgármester úr, de ez egy nagyon sokrétű volt, amikor tevékenység volt, gyerekektől az a 
függőségeken keresztül a felvilágosításig, sok-sok sok minden, a táboroztatásig, bocsánat, ez volt 
az említett példa, rengeteget tudunk az egészségügynek segíteni. Köszönöm szépen.

Inotay Gergely. Tisztelt bizottság, természetesen ez az éves protokoll részét képezi, hogy 
márciusban a primer prevenciós pályázatot meghirdetjük és azt hiszem, hogy a költségvetésben 
minden évben olyan elemi tételként szerepel ez, amit soha senki nem kérdőjelezett meg. Nyilván 
vannak még egyéb olyan tételek is, mint a korábbi szociális táborok, amelyet az önkormányzat 
finanszírozott és ingyenes részvételt biztosított a váci gyermekeknek, amelyek visszaépítendők. Ez 
a pályázat nyilván nem fog megszűnni. Nagyon hasznos volt, remek programokat szerveztek azok 
a rendszeresen a pályázatban résztvevők, akik táborozni vitték a gyerekeket és különböző 
egészségvédő programokat szerveztek a számukra. Azon leszünk, hogy ez az összeg akár még 
emelkedjen is a jövőben, és hogy ne szoruljunk meg így. De ez most egy szűkös esztendő, és amikor 
mindenki a saját kasszájába, vagy a saját háztartásában gondolkodik, akkor abban az esetben, 
hogyha elfogy az olajom meg a lisztem, akkor nem fogom megvenni a picit drágább vajat a kamrába. 
Valahogy így tudnám összehasonlítani ezt a helyzetét. E tekintetben a szociális kassza válságban 
van és még egyszer mondom, azért, mert az időarányos teljesítések már most mindenhol 
meghaladták az időarányt, és ezek kötelező feladataink, nem vállaltak, hanem kötelező, hogy a 
legrászorultabbakon, például a temetés tekintetében segítsünk. Köszönöm.

Kárpáti-Kelemen Katalin. Köszönöm szépen. Kérdezem még a bizottsági tagokat, van e 
észrevétel, ha nincs, akkor szavazásra bocsátom akkor elhangzott itt egy határozati módosítási 
javaslat, miszerint akkor úgy fogom most megszavaztatni a bizottsággal, mint a módosításban 
elhangzott. Jogi osztályvezető asszonyt megkérdezem, hogy legyen szíves tessék, bocsánat. Igen, 
befogadom a módosítást, így van, és akkor a módosítással fogom szavaztatni akkor a bizottsággal. 
Tehát az alpolgármester úr által elmondottaknál ugye most egy új körülmény alakult ki, én most
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befogadom a módosítást és én akkor szavazásra fogom bocsátani a bizottságnál, hogy ez az 
egészségügyi primer prevenciós pályázatot nem hirdeti meg a megtárgyalt feltételekkel, hanem a 
teljes rendelkezésre álló összeget a köztemetésre csoportosítsuk át. Bocsánat, mert ezt én most nem 
írtam meg. Javaslatot teszünk a képviselő-testületnek, hogy a rendelkezésre álló összeget a 
köztemetési sorban kerüljön megjelenítésre, áthelyezésre, átcsoportosításra, igen. Tekintettel arra, 
hogy nem érkeztek ugye itt most már pályázatok, akkor szavazásra bocsátom ezt a határozati 
javaslatot. A módosítással kérem, hogy szavazzunk.
A szavazás eredménye: 5 igen, 0 nem, 1 tartózkodás mellett elfogadva.

53/2025. (V.12.) sz. Emberi Kapcsolatok Bizottsága határozata

Vác Város Önkormányzat Képviselő-testületének Emberi Kapcsolatok Bizottsága az egészségügyi 
primer prevenciós pályázatot nem hirdeti meg a már megtárgyalt feltételekkel és mellékletekkel. 
A Bizottság javasolja Vác Város Önkormányzat Képviselő-testületének, hogy a teljes rendelkezésre 
álló összeget a Szociális Iroda költségvetésében a köztemetés sorra csoportosítsa át.

Ha táridó': 2025. május 21. KT ülés
Felelős: Igazgatási és Szociális Osztály ov., Pénzügyi- és Adó. Osztály ov.

8. napirendi pont: Egészségügyi alapellátási Fejlesztési Pályázat — beérkezett pályásatok.

Kárpáti-Kelemen Katalin-. Ezzel kapcsolatban ugye itt láthattuk, hogy nagyon sok igény érkezett 
a rendelkezésre álló összegen jóval felül, tehát pontosabban több mint 9.644.000 forint, ami 
beérkezett, de a minimális sztenderdbe belefér, az ugye, ami beérkezett, az pedig 6.383.983 forint. 
Nekünk, amiből gazdálkodhatunk az a 3.400.000 forint, hát megmondom őszintén, hogy nekem 
nagyon nehéz így, próbáltam itt nézni az előző éveket is, meg próbáltam így szakmailag, én kicsit 
itt laikus vagyok, hogy egy orvosi rendelőben mi az a minimális sztenderd, ami elvárható, amit kell 
alapvizsgálatok, úgyhogy én kérném, látom szót is kért Bánhidi doktor úr és Inotay Gergely 
alpolgármester úr. A sorrendben látom, Inotai alpolgármester úr volt az első. Átadnám a szót, utána 
pedig doktor úrnak is megköszönném, hogyha egy kicsit majd szakmailag beavatna minket. 
Köszönöm.

Inotay Gergely. Köszönöm szépen a szót. Tisztelt elnök asszony, tisztelt bizottság! Nyilvánvalóan 
első körben a már az osztály által megtett javaslatról kell gondolkodnunk. A beérkezett pályázatok 
összértéke 9.000.600, közel 10.000.000 forint. Ez ugye azt kell mondjam, hogy bár indokolt kérések 
vannak a 2. oszlopba is csillagozva, de irreleváns a szempontból, nekünk a minimális sztenderdről 
kell gondoskodni e pályázat útján is, tehát' ott rögtön akkor a még az osztály az anyagban 
előkészítette, hogy az itteni vitánk tárgya 6.383.983 forint, ebből mi doktor úrral és aztán egy 
megbeszélés során egyeztetve, hogy mik azok a kivehető tételek, amik valamilyen más forrásból 
esetleg pótolhatók, behozmk az összeget nagyon szűkén, de 3.400.000 forint alá. Én ezt most 
elmondanám tételesen és kérem, hogy ki-ki esetleg ikszelje, hogyha valaki esetleg a számológépen 
is számolja, de úgy gondoltuk, és úgy számoltuk, hogy ezzel talán százforintnyi pontossággal, de be 
tudtuk húzni 3.400.000 alá, és nyilvánvalóan az itt ülő hivatalvezető asszonyt is meg fogom 
szólítani, hogy adott esetben más forrásból fogunk-e tudni segíteni azok számára, akik most innen 
valamifajta kihúzásban részesülnek. Tudom, hogy nem, de lehet, hogy esetleg vannak talonban 
olyan dolgok, eszközök, amikben viszont tudunk segíteni. Ezt gondolom, leltár szerint meg kell 
majd nézni, csak hogy úgy lépjünk előre, hogy azt tudjuk mondani, hogy lehet, előfordulhat, 
indítunk egy beszerzést, amikor esetleg találunk forrást, nem tudom, de erről majd még beszéljünk.



11

Én akkor mondanám, hogy mik azok a tételek, amiket kicsillagoztunk. Az egyik a 9-es számú felnőtt 
háziorvosi körzetben mindent meghagynánk, ami a minimál sztenderdet illeti. A 2 irodai szék 
100.650 forintos tételét emelnénk ki, ez lenne az első. Ezen az oldalon nem is lenne több, amihez 
hozzányúlunk, hanem itt támogatnánk mindent. A 2. ilyen, és ebben azért mindig egy picikét azt is 
kell nézni, hogy ahol többes szolgáltató van, ott azért fogunk támogatást nyújtani, de bizonyos 
dolgot mégiscsak ki kellett emelni, mert nincs rá keretünk. Ez lenne a Dental Kings Global Kft. 3- 
as számú fogászati körzetében látható egy olyan tétel, hogy kézidarab, könyökdarab, piros, gyorsító, 
fényes. Ez kerülne teljes egészében kiemelésre, ez a 229.500 forint. Nézzek hivatalvezető asszonyra, 
hogy erről egyébként tudunk erről a tételről valamit, hogy ez pontosan mit jelent, milyen eszköz, 
mert mindegy, most mindjárt doktor úr válaszol, de akkor tovább mondanám és mennék. Egyes 
számú házi gyermekorvosi körzetben mivel kértek asztak számítógépet és laptopot is, így a 
laptopot, gondolnánk, hogy most nem, hanem majd a későbbiekben és nyilván azzal, hogy ez a 
humán szolgáltatóhoz tartozó szolgáltatási körzet, hogy a másikban, a 6-os számúban viszont akkor 
tudnánk a laptopot is támogatni. Tehát itt kerülne ki akkor a 203.990 forintos laptop a támogatási 
csomagból és ezen az oldalon már többet nem érintenénk, hanem a következő oldalon a 8-as számú 
felnőtt háziorvosi körzetben szintén a fekete szövet irodai széket emeltük ki a támogatásból, és 
maradna'az. asztak számítógép. Nyilvánvalóan meghaladja a pályázatban odaítélhető összeget egy 
3.400.000-es pályázatból 2.400.000-es készülék. Ezt most nem lesz módunk támogatni. Azt nem 
tudom, hogy ez a fertődenítő máshol rendelkezésre ák-e vagy esetleg már valahol selejtezett, vagy 
bármi olyan, amit rendelkezésre tudnánk bocsátani, vagy esedeg a későbbiekben kék ezt beszerezni. 
Mindenesetre ez olyan értékű, amit nem tehetünk be a 17 másik kérőkörzet rovására, tehát ezt teljes 
egészében kiemelnénk, és akkor így elvileg azt az összeget le tudtuk húzni, amivel elvben bejöttünk 
a 3.400.000 forint alá. Nem tudom, hogy elnök asszony, akkor számolta-e hogy, hogy hogy vettük 
le, én úgy számoltam, hogy körülbelül 5000 forinttal jöttünk beljebb.

Kárpáti-Kelemen Katalin: Bocsánat, akkor megismételjük még egyszer, hogy mi az, ami kivonásra 
került.

Inotay Gergely. Tehát akkor számolom most én is, hogy maradjunk ennyiben, jó? Tehát a 
6.383.983-ból lejönne első körben a 2.413.000 forintos DÜRR HYGOCLAVE 50 Plus-os 
fertődenítő, lejönne belőle egy 37.500 forintos szék, lejönne egy 203.990 forintos laptop, lejönne 
belőle a 229.500 forintos kézi darab, könnyed darab, piros, gyorsító, fényes a 3-as számú fogászati 
körzetből és végül lejönne egy 100.650 forintos tétel és ez szinte fillérre kiadja az összegünket, mert 
ez 3.399.343 forint.

Kárpáti-Kelemen Katalin: Köszönöm szépen, én nem számoltam ki, de én azt gondolom, hogy 
én megbízom, amit alpolgármester úr mondott, meg köszönöm szépen az előzetes egyeztetést, akik 
ebben részt vettek, mert tényleg megmondom őszintén, nekem nagyon nehéz volt itt ez az osztás 
szorzás. Doktor Bánhidi Péter doktor urat még felkérném, akkor legyen szíves Ön is fejtse ki az 
álláspontját. Köszönöm szépen.

Dr. Bánhidi Péter. Köszönöm elnök asszony, tisztelt bizottság! Nyilván, ami nem minimál 
sztenderd, azon most idén nincs mit vitatkozni. Itt elhangzott a kérdés, hogy mi ez a kézidarab, 
Ezek alapvetően szükséges egy fogászati ellátásban. Ez az, ami a székhez, a több milliós, 12-15 
milliós nagy beszerzéshez csadakozik, ami már a meghajtott és magát a munkát végző egységet 
jelenti. Ez is igen drága, enélkül nem lehet dolgozni, ez tönkremegy, ezt pótolni kell. Mindjárt 
mondom, hogy mi a megoldás. Az autokláv az egy sterilizáló berendezés, ami a fogorvosi 
rendelőkben kötelező. Elmondtam előzetes megbeszélésbe is, hogy szerencsére nálunk 
háziorvosoknál már nem, mi egyszer használatos eszközöket tudunk használni, ami igen drága, a 
fenntartási költség minket terhel. Oké, rendben van, a fogorvosok ezt nem tudják kikerülni, tehát 
szükséges beszerezni. Ezekre az eszközökre ugye az vonatkozik, amiről már sokszor beszéltünk,
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hogy a minimál sztenderd. Én tudom, hogy ez egy nagyon nagy kereszt az önkormányzatok hátán, 
de ez az alkotmányból, meg az egészségügyi törvényből, meg az önkormányzati törvényből 
eredeztetett alapellátási fenntartási kötelezettsége az önkormányzatnak, tehát ezt nem pályázatban 
kell biztosítani, hanem fordulnak, bocsánat, nézek Önre, a Gh vezető asszony benyújtja, hogy na 
bocsánat, a mi visszalépek. A minimál sztenderd az azt jelenti magyarra fordítva, hogy amikor 
elindítunk egy rendelőt, lásd most az egyes számú rendelő, akkor ott a lista szerint mindennek meg 
kell lenni, magyarra fordítom és ennek minden nap meg kell lenni. Ami azt jelenti, nagyon 
frappánsan egy kollégám úgy fogalmazta meg, hogyha az orvos hétfőn reggel kulccsal bemegy az 
ajtón, akkor ott neki egy megfelelően világított, megfelelően fűtött, teljesen fölszerelt, működő 
rendelő kell, hogy várja és ez az önkormányzat terhe. A hangsúly a minden koron van, tehát egyszer 
ezt elindítjuk mi önkormányzat, most itt ezen az oldalon ülök, és ha ebből valami kiesik, akkor azt 
pótolni kell, mert a törvény ezt írja elő. Tehát nem azért, mert a kolléga dúskálni akar, a betegellátás 
ezt teszi szükségessé. Ennyit szerettem volna mondani az egyebekben, ezzel a napirenddel 
kapcsolatban szeretnék majd szót kérni. Köszönöm

Kárpáti-Kelemen Katalin. Köszönöm szépen doktor úr, és köszönöm szépen alpolgármester 
úrnak is még egyszer a tételes javaslatot. Én azt gondolom, hogy tényleg itt sikerült akkor kimaxolni 
azt az összeget, amit adunk is, tudunk is adni. Nyilván azért vannak igen elég nagy összeg ez az 
autóklub, megmondom őszintén, még ezt én szakmailag én nem tudom mit jelent, de nyilván azért 
tényleg ez egy jelentős tétel, ami összeg akkor, tehát kijött, és azért elég sokan megmaradtak a 
sorban, tehát akkor 3.399.343 forint az, ami összeg most megmaradt, erről tudnánk szavazni és 
akkor a határozati javaslat erre az összegre szólna, azokkal a tételsorokkal felsorolva, amelyek nem 
kerültek lehúzásra. Nézek itt most, hogy rendben lesz ez így. Köszönöm szépen. Én akkor a 
bizottságnak szeretném akkor a határozati javaslatot, akkor először is bocsánat, szavazzunk a 
napirendi pontról. Ez a 3.999.343 forintos keretösszeg, és a tételek, amelyek megállapításra 
kerülnek, az a sok tétel, nem tudom hány darabszám, de felsorolhatjuk, de egyszerűbb az, ami 
kihúzásra került, ami elhangzott most az ülésen, tehát amik kihúzásra kerültek, azok nem lesznek 
benne. Tehát 3.399.343 forintot fogunk jóváhagyni ezt az összeget és a felsorolt tételekkel. De ha 
megengedik, akkor nem sorolnám azt föl, nem tudom, nézek osztályvezető asszonyra, föl kell 
sorolnom, amik maradtak, nem szükséges. Köszönöm szépen. Tehát akkor 3.393.343 forint. 
Kérem, hogy szavazzunk akkor erről a napirendi pontról. 
A szavazás eredménye: 6 ipen> 0 nem, 0 tartózkodás mellett elfogadva.

54/2025. (V.12. ) sz. Emberi Kapcsolatok Bizottsága határozata

Vác Város Önkormányzat Képviselő-testületének Emberi Kapcsolatok Bizottsága az alábbi 
pályázó háziorvosok, házi gyermekorvcosok és fogorvosok részére átruházott hatáskörben az 
alábbi összeget hagyja jóvá:

Név Összeg

dr. Varga Eszter 99.525
dr. Hajmer Viktória 320.000
dr. Hirling András 200.017
dr. Huszágh Hedvig 249.600
DENTAL KINGS GLOBAL KFT. I.sz. 120.355
DENTAL KINGS GLOBAL KFT. VIII.sz. ■ 235.929
dr. Manninger Péter 430.000
dr. Marton Anita 260.000
I.sz. házi gyermekorvosi körzet 304.996
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VI.sz. házi gyermekorvosi körzet 
dr. Baksa György 
dr. Ordögh Emese 
dr. Molnár Csilla 
dr. Bánhidi Péter
VI.sz. felnőtt háziorvosi körzet 
Összesen:

246.849
50.000

234.300
192.999
268.773
186.000

3.399.343

A bizottság felkéri a Gazdasági Hivatal Vezetőjét, hogy a bizottsági döntés alapján a pályázatban 
szereplő eszközöket a pályázók részére szerezze be.

Határidő: azonnal
Felelős: GH vehetője, Igazgatási és Szociális Osztály ov.

9. napirendi  pont: Egyebek

Kárpáti-Kelemen Katalirr. Jeleztem az ülés elején, hogy akkor akinek van a napirendi egyebekhez 
hozzászólása, kérem, hogy tegye meg. Dr. Bánhidi Péter, parancsoljon.

Dr. Bánhidi Péter: Köszönöm szépen elnök asszony. A primer prevenciós pályázat, illetve az 
alapellátási, egészségügyi alapellátási fejlesztési pályázat az, ami arra kötelez, hogy most szóljak és 
általánosságban fogok szólni. És kérem a tisztelt bizottságot, hogy fölülről és stratégiai szemmel 
nézze mind a két kiírási rendszert. És azt kérem, hogyha jelenlévő képviselők természetesen ezt 
közvetítsék majd és képviseljék a képviselő-testületben is. Igyekszem nagyon gyors és tömör lenni. 
Kérem, kérdezzenek vissza, ha kell. Tényeket mondok. Magyarországon romlik az egészségügyi 
állapot. 2, az egészségügyi ellátás helyzete katasztrofális. Alapellátási, járóbeteg-ellátási és kórházi 
ellátásért egyaránt. Ezen lehet vitatkozni, de ez van. Egyre nagyobb az orvoshiány, minden szinten, 
háziorvosi szinten is külön ki kell emelnem, mert kritikus a gyermekorvosok hiánya a területen. Az 
osztályokon nem, de a területre nem jönnek ki. Mi fog ebből következni rövid időn belül, és ezt 
nem én találom ki, aki figyeli akár a NEAK-nak volt most egy kongresszusa, az általános 
igazgatóhelyettes, Dr. Körösi László is elmondta, az államtitkárunk is finoman utal. Békássy 
Szabolcs, az országos kollegiális vezető is elmondja, a következők várhatóak. Az előbbiek 
folyományában körzetösszevonások lesznek. Eddig is őrült nagy volt a forgalmunk, most még 
nagyobb lesz a létszám, még nagyobb napi betegforgalom lesz, egyenlő, romolhat a betegellátás 
minősége. Azzal, hogy a gyerekorvosok hiánya ilyen mértékű, várhatóan és ebben sajnos elég 
egybecsengenek a vélemények, meg fog szűnni a területi gyerekorvosi ellátás, ennek következtében 
vegyes körzetek fognak létrejönni, tehát a most csak felnőtteket ellátó orvosok kötelezettek lesznek 
arra, hogy a 0-tól 14 éves korig, 14 és 18 között most is, itt is, ott is ellátjuk őket, de a 0-tól 14 
éveseket is ellássunk. Őrült nagy szakmai kihívás. Én ezt csináltam 1998-ig, akkor up to date voltam, 
most nem merném csinálni, tehát nincsen gyerekorvosi naprakész felkészültségem, az egy külön 
szakma, Azt tudomásul kell venni, hogy a gyerek az nem kis felnőtt. Jó, mi következik ebből az 
önkormányzat számára? Még egy alaptézist el kell mondjak. Az egészségügyi alapellátás, az 
alkotmányban már elmondtam az előbb is, az. egészségügyi törvény, önkormányzati törvényből 
megszabott kötelező alapfeladat, ezekre kell koncentrálnia, tisztelt az önkormányzatnak, ezen belül 
különösen a tisztelt testületnek. Minden egyéb önként vállalt és sokszor nagyon kellemes, meg 
transzparensre tűzhető dolgok ezután jöhetnek. Alapfokú oktatás, alapfokú egészségügy, 
közvilágítás, szemétszállítás. Van, aki ezt nálam sokkal jobban tudja, hogy mik a kötelező 
alapfeladatok, ez is az, erre pénz kell. Miért beszélek itt most a pályázatoknál erről? Az ellátás 
érdekében az ilyen módon még jobban majd túlterhelt praxisokat fokozottan támogatni kell.
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Visszalépek az alapellátás fejlesztési pályázathoz. Eddig minimál sztenderd alapon működött, tehát 
a kötelezően felsorolt eszközökre lehetett pályázni. Én azt gondolom, hogy előterjesztést fogunk 
valahogy majd a tisztelt testülethez eljuttatni. Én ugye nem vagyok erre jogosult. Osztályvezető 
asszony, elnök asszony, vagy kérek újra szót. Tehát szakmailag ezt össze fogjuk állítani, kollégákkal 
már beszélünk róla, a mostani minimál standard alapú pályázatot, tehát egy szűk jogszabályban leírt 
lista helyett, egy másik jogszabályban meghatározott úgynevezett kompetenciánk, 
kompetencialistánk alapján, tehát, hogy mit vagyunk kötelesek ellátni, ez az, hogy mi legyen reggel 
a rendelőben. Ez volt a minimális sztenderd. Ezzel szemben van egy másik, ami jóval bővebb és 
majd lehet, hogy benne lesz a felnőtt, mostani felnőtt körzeteknél is benne lesznek a 
gyerekellátáshoz szükséges eszközök, tehát jó lenne erre időben, ésszel és pénzzel fölkészülni. 
Tehát én azt ígérem, hogy összeállítjuk szakmailag ezt le fogom tenni, még nem tudom, majd 
egyeztetünk valaki előterjesztésre jogosulmak az asztalára. Ennyit szerettem volna mondani, tehát 
maradjon meg annak, hogy ez a rendszer tudjon működni, kell a primér prevenciós pályázat, hogy 
nagyon egyszerűen mondom, lehetőleg; minél kevesebb beteg legyen, próbáljuk az agyakat 
föltölteni, mindig ezt szoktam mondani, bocsánat, hogy hogy kell popsit törölni, hogy kell orrot 
fújni, hogy kell kezet mosni, hogy nem kell a drogra rászokni, hogy lehet arról leszokni, hogy kell 
mozogni, hogy kell étkezni, itt kezdődik. Nagyon mélyen vagyunk, egyre inkább érezzük és egyre 
inkább megvan az eredménye, tehát egyre több a beteg és kevesebb az orvos veszélyes helyzet, és 
utoljára mondom, az alapellátás-fejlesztési pályázatot, tehát ilyen módon szeretném, ha át tudnánk 
alakítani. Ez nyilván csak egy javaslat, és ebből az orvosoknak semmiféle haszna nem lesz, kizárólag 
az önkormányzat ellátási körébe tartozó polgároknak. Köszönöm szépen.

Inotay Gergely. Köszönöm szépen. Nem tefvéztem egyebekben szót kérni, de részben 
reflektálnék arra, amit a doktor úr mondott, !és kiegészíteném, hogy tulajdonképpen arra kell 
fölkészülnünk, hogy egyfajta alap-, és szakellátást kell majd az ellátás tekintetében egyfajta 
előszakrendelőt üzemeltetni a háziorvosainkkal. Ki-ki a saját szakterületén, ugye, hogy definitíve, 
ahogy doktor úr jelezte, lássanak el adott esetben betegeket, hiszen a váci szakrendelő és kórház 
tekintetében is most már egy csomó szakterület nem elérhető, Budapesten vannak megfelelő 
szakellátások, de nem is ezért akartam szólni, bár emlékeztetnék szintén jegyzőkönyv szintjén, hogy 
hány kötelező állami feladatot látunk már el. Üzemeltetünk postát, támogatjuk a rendőrséget, 
pszichiátriai gondozót tartunk fönt és így tovább. Ezek mellé fog akkor begyűrűzni adott esetben 
ennek az ellátásnak ez a fajta hibrid rendszere. Nyilván állunk elébe, de én azt szeretném jelezni, 
hogy akkor nekünk ebben súlyos kötelezettségünk lesz, mint testületnek, hogy éljünk e tekintetben 
is a felterjesztés jogával, hogy erre a kormányzattól, vagy az állami egészségügyi finanszírozótól 
forrásokat tudjunk akár pályázati vagy bármi egyéb úton szerezni. Én ezt tiszta szívvel támogatom 
és nagyon szívesen leszek ennek az előkészítő, a politikai oldalról előkészítő embere, hogy ezt a 
testület elé hozzuk, mint kérdést. Ami viszont kritikus helyzet most Vácon, az a házi 
gyermekorvosok kérdése 6 körzetből és ezt, ha kell, minden egyes EKB-n el fogom mondani, vagy 
akár testületin is. Gyakorlatban probléma nélkül 2, de legfeljebb 3 körzetünk működik a hatból. 
Kettőt oktrojáltunk be a Váci Humán Szolgáltató ellátásában, de sehol nem állandó alkalmazottal 
üzemel, hanem óraadó orvosokkal. Ezek az óraadó orvosok remek szakemberek, de hosszabb 
távon nem jelenthetnek megoldást egy-egy praxisban. Tehát mivel szakbizottság az EKB, azt 
szeretném kérni, hogy bárki, akinek tudomása van kóbor gyermekorvosról, aki éppen praxist keres, 
vagy állás után vadász, hogy ne hezitáljon jelezni, hogy nálunk akár még a lakhatás támogatásával 
is munkát, lehetőséget, kenyeret és mondom még egyszer, teljes körű apparatív kiszolgálást fog 
kapni. Remekül működik viszont a 6-os számú felnőtt háziorvosi körzet, egy kitűnő kollégát sikerült 
hozni, aki alkalmazott orvosként látja el a feladatát, őneki is segítettünk a lakhatásban. Most úgy 
tudom, hogy a legnagyobb megelégedéssel beszélnek a kolléganőről, amit ezúton is köszönök és 
üdvözlöm őt innen is. Tehát, hogy a dolog azért működik, de nagyon szűk az a szakember gárda, 
akit erre a nehéz feladatra és rendkívül felelős feladatra ide tudunk hozni. Úgyhogy minden nap 
van egy hírünk, egy impulzusunk, egy jelöltünk, akivel beszélünk, vagy az osztály, vagy én. Van,
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akinek iskolai elhelyezésben segítettünk cserébe^ hogy hátha leül velünk tárgyalni, hogy egyébként 
gyerekorvosként Vácra jöjjön. Tehát vannak ilyen kieresztett csápok, de egész egyszerűen 
gyerekorvos tekintetében most nagyon-nagyon rosszul állunk. Köszönöm szépen.

Dr. Bánhidi Péter. Köszönöm szépen elnök asszony. Nagyon rövid leszek. Köszönöm a 
kiegészítést. Sok mindenről nem tudtam beszélni, mert rövid volt az idő. Az, hogy nincs szakellátás, 
ezt mindannyian láthatják Vácon, igen szűk kardiológia van, nincs érsebészet, nincs ortopédia, 
urológia, egy szemorvos van, ha megbillen, végünk van. Tehát valóban, amit alpolgármester úr 
idézett a definitív ellátásra, ez azt jelenti, hogy a háziorvos beengedi a beteget, kikérdezi, 
megvizsgálja, megállapítja, hogy mi baja van és meggyógyítja, és hazaküldi, és lehetőleg nem akarja 
sehova küldeni, mert nincs hova. Ezen lehet vitatkozni, de nagyjából így állunk. Van 1-2, még 
működő vonalunk, de én azt szoktam tanácsolni, hogy senki ne merjen betegnek lenni, mert vagy 
van jó háziorvosa, vagy kicsit gondban van. Amit szeretnék mondani. Még egy reakció 
alpolgármester úr szavaira, hogy kérjük a kormányzat segítségét, mind a NEAK országos 
kongresszusán, mind az országos kollegiális vezető háziorvostól elhangzott, hogy ezeket 
körzetösszevonás, vegyes körzetek, ezeket nem tudják centrálisán megoldani, ez helyi feladat. Én 
ezen szélesen mosolyogtam, elképzelni nem tudom, hogy ezt itt mi helyben, hogy fogjuk megoldani. 
En tisztelettel azt kérem, hogy a két oldal legyen szíves az összes fegyverét elejteni és ebben nagyon 
közösen lobbizni is és valóban legyenek ebben közös megbeszélések és legyenek felterjesztések, ha 
úgy tetszik segélykiáltások. Nem nekünk fog fájni, az orvosoknak és nekünk is, mert mi is leszünk 
betegek, de a betegeknek meg aztán ez visszahull az önkormányzat fejére, hogy miért nem segített. 
Köszönöm, ennyit szerettem volna.

Kárpáti-Kelemen Katalin. Köszönöm szépen. Van-e valakinek még észrevétele? Hogyha nincs, 
akkor ezt a napirendi pontot lezárom és akkor a mai nyilvános része a bizottsági ülésnek véget ért, 
és akkor áttérünk a zártkörű ülésre. Köszönöm szépen.

Km.f.

Kárpáti-Kelemen Katalin
a bizottság elnöke a bizottság tagja


